
donateurs twee vertegenwoordigers 
plaats zouden nemen in het bestuur. 
Jullie ideeën bieden perspectief voor 
de toekomst.
 
Met uitsterven bedreigd maar niet in 
gevaar.

Jan Fred Nijman

Dit voorwoord moet ik beginnen met 
de verontschuldiging voor het erg 
late verschijnen van deze Witrikbode. 
Door opeenvolgende vakanties is het 
samenstellen en drukken er van erg 
vertraagd en daardoor heeft u hem 
nu pas ontvangen. Hiervoor onze 
excuses.

Na 12 jaar voorzitterschap maak ik 
graag plaats voor nieuwe ideeën en 
voor andere inzichten om de club te 
inspireren. Ik heb dit met veel plezier 
gedaan, veel geleerd en heel veel leu-
ke, enthousiaste mensen ontmoet. Ik 
weet zeker dat mijn opvolger met net 
zo warm zal worden ontvangen in deze 
mooie club.

Uitdagingen op Witrikgebied
De laatste jaren hebben heel erg in het 
teken gestaan van de dubbeldoeldieren 
en de moeizame strijd om erkenning en 
ondersteuning vanuit de overheid. Als 
kleurslag zijn wij natuurlijk geen ras en 
Krijgen als zodanig op Europees niveau 
geen zeldzaamheidsstatus, met hulp 
van de SZH worden onze belangen op 
nationaal niveau wel behartigd. We zijn 
nog steeds in onderhandeling met de 
FH vereniging om dieren met een uit-
gesproken FH-tyoe en -achtergrond via 
een verkorte weg in de hoofdsectie van 
het stamboek te krijgen. Op deze wijze 
kunnen stamboek FH-koeien met een 
Witrik aftekening toch de zeldzame sta-
tus krijgen binnen Europa en meedoen 
aan programma’s die het houden van 
zeldzame rassen stimuleren.

Dubbelwitte stieren vruchtbaar
Ook op melktypisch gebied zijn er op 
Witrikgebied voldoende uitdagingen te 
bedenken. Zo zijn er fokkers die wil-
len proberen hoornloze Witrikken te 
fokken. Ook zijn er steeds duidelijkere 
tekenen dat dubbelwitte stieren wel de-
gelijk vruchtbaar kunnen zijn. Het zou 
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bijvoorbeeld een enorme uitdaging zijn 
om een dubbelwitte stier te fokken die 
zich in de melkveehouderij als goede 
vererver bewijst. 

Met deze stier kan iedere veehouder 
met bonte dieren zonder veel moeite 
een Witrikkalf fokken. Als zo’n stier 
naast goede productie eigenschappen 
ook nog een goed exterieur en duur-
zaamheid kan vererven zou dat een 
enorme sprong in het aantal Witrikken 
kunnen veroorzaken.

De rassen bijna onbeperkt 
Er zijn op het gebied van de fokkerij 
voor Witrikken mogelijkheden te over. 
Of het nu om melk-, vlees- of dubbel-
doeldieren gaat, door het zijn vn een 
kleurslag zijn de mogelijkheden binnen 
en tussen de rassen bijna onbeperkt. Er 
is heel veel mogelijk.

Uw hulp gezocht binnen het bestuur
Binnen het bestuur komen per eind 
van het jaar twee plaatsen vrij, die van 
de voorzitter en die van bestuurslid. 
Hiervoor zoeken we twee enthousiaste 
dames en/of heren die naast enthousi-
asme voor de Witrik ook een behoefte 
voelen om de organisatie van de Stich-
ting te beheren. Hiervoor is niet veel 
ervaring nodig, de wil om de Witrik te 
behoeden voor uitsterven is voldoende. 
Binnen het bestuur is ervaring genoeg, 
zowel op bestuurlijk alsook op koeien-
gebied. Het is wel belangrijk dat het be-
stuur aangevuld wordt, met 6 personen 
in het bestuur maken vele handen licht 
werk en zijn de bestuurstaken voor nie-
mand een zware opgave. 

Jonge generatie
Bij deze ook speciaal een oproep aan 
de jonge generatie Witrikliefhebbers. 
Het verenigingsleven in het algemeen 
klaagt over vergrijzing. Hoe mooi zou 
het zijn als van de jongere lichting 

KI Samen is van plan om binnenkort 
een witrikstier van Amerikaanse 
herkomst in te zetten. Dat moet wel 
een zoon zijn van de eigen stier 
Peppermint. Verder moeten we nog 
even afwachten. Daarom alvast even 
gekeken waar de witrikken in Amerika 
geregistreerd worden. Dat gebeurt 
door de American Lineback Registry. 

Deze instantie onderscheidt 4 vormen 
van “Witrick”: Classic White Witrick, 
Dark Sided Witrick, Dark Speckled 
Witrick, met apart de Gloucester 
aftekening. De klassieke witte witrik is 
voornamelijk wit, behalve wat gekleur-
de spikkels door het hele lichaam. Een 
donkere neus, donkere oren en don-
kere omtrek rond de ogen. Wij zouden 
dit de dubbele witrik noemen.

Schimmel effect
De tweede vorm is de donkerzijdige 
witrik, met een donker en effen kleur-
patroon aan de zijkanten van het dier, 
zonder veel spikkels. Spikkels komen 
wel voor bij de derde vorm, de donker 
gespikkelde Witrik: deze heeft een ge-
spikkeld kleurenpatroon aan de zijkan-
ten en aan de kop, met meer wit dan 
de vorige variant. Bij de gespikkelde 
aftekening zien we soms ook dat wit 
en zwart of rood door elkaar vorkomen 
en dat geeft dan een schimmel effect.

CRV heeft Sweetlake Gaucho nu 
officieel in de lijst van beschikbare 
stieren opgenomen. In ons vorige 
nummer konden we hem al aankon-
digen, maar nu is hij ook in de alle 
landbouwlanden gepubliceerd.

Gaucho is vooral interessant voor wie 
verhoging van gehaltes in de melk 
zoekt. Met + 0.34 % is hij voor eiwit 
werkelijk een topper. Met een lichte ver-
hoging van de melkplas en een positief 
exterieur pas hij goed in het rijtje van 
aanbevelenswaardige stieren met wit-
rikaftekening.

André Helder

De vierde vorm wordt de Gloucester 
genoemd. Gekleurde zijden, witte 
kousenbanden rond de bovenkant van 
de benen en wit langs de onderkant 
van de buik. Kenmerkende witte streep 
over de rug van kop tot staart. De 
kleurvererving ligt waarschijnlijk anders 
dan bij de eerst drie varianten. Die ligt 
dichterbij of is hetzelfde als bij rassen 
als Pinzgauer en Vogezenrund.
Er is bij de gespikkelde aftekening wel 
meer op te merken. Bij onze eigen 
witrikken, maar ook bij bijvoorbeeld 
Shorthorn en Longhorn zien we vaak 
een witte vlek op de bil. Vermoede-
lijk speelt erfelijkheid hierin een rol. 
Kijk hiervoor ook naar de foto’s van 
de familie Van Veen, elders in deze 
Witrikbode.
De kleur van de witrikken, hoe meer je 
je erin verdiept, hoe mooier het wordt.

André Helder Uit de oude doos
Een boer uit Lichtenvoorde
Wist niet wat hij hoorde
Toen hij op een zomerdag 
Heel duidelijk zag 
Hoe een straaljager zich in 
z’n weiland boorde
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Van tijd tot tijd komt het Vogezen 
rund op ons pad. Ze komen ook in 
Nederland voor al wordt er de laat-
ste tijd weinig van vernomen. In de 
beginjaren van onze stichting zijn er 
enkele Vogezenrunderen ingeschre-
ven bij een zorgboerderij in Elst. 

Negen jaar geleden (juli 2014) werd in 
een artikel in dit blad aandacht be-
steed aan de herkomst en vermeld dat 
het aantal dieren in het land van oor-
sprong terugliep. Twee jaar later bracht 
Cees Oomen zijn vakantie door in de 
Vogezen en Cees zou Cees niet zijn als 
hij daar geen koeien met witte streep 
op de rug ontdekte. Zijn verslag staat 
in de Witrikbode van 2016. Is het de 
streek of het koeien ras dat ons trekt? 

Oorspronkelijke dubbeldoelrichting
Dit jaar reisde voorzitter Jan Fred 
Nijman naar de Vogezen en ook hij 
vond er de runderen van de streek. Het 
zijn er inmiddels niet zo veel meer, de 
meeste dieren worden gehouden op 
hobbybedrijven. Op die bedrijven zal 
de oorspronkelijke dubbeldoelrichting 
wel worden gehandhaafd. Of mis-
schien worden ze niet veel gehouden 
voor de melkerij. 

Gewoonlijk hebben we het in de 
Witrikbode over witrikken. Maar deze 
keer maken we even plaats voor een 
bijzondere andere koe. En wel Gast-
huis Konvoy Suzanne. De relatie met 
witrik zit bij de fokker. En die relatie is 
ons bestuurslid Arie van Buuren.

Arie hield er als boer een eigen visie 
voor de fokkerij op na. Begonnen 
als eigenaar van een simpele koppel 
zwartbonten, bracht hij in de loop der 
jaren eerst wat Holstein Friesian bloed 
in de veestapel. Maar geleidelijk kreeg 
ook roodbont zijn kans en daarmee 
werd een scheutje (halfbloed) MRIJ 
toegevoegd. En zelfs werd regelmatig 
gebruik gemaakt van Brown Swiss 
stieren. Niet uit idealisme, maar omdat 
Arie een veestapel wenste waar hij 
zonder problemen boer mee kon 
blijven.

Superstar en F16 
Onder deze fokkerijstrategie werd 
in 2006 Gasthuis Konvoy Suzanne 
geboren. De naam Gasthuis komt van 
de plek waar de boerderij in 1986 in 
het kader van ruilverkaveling werd 
gebouwd. Suzanne komt uit een oor-
spronkelijke Fries-Hollandse stam. In 
haar afstamming zien we ook bekende 
namen als Superstar en F16. Daarna 
deden de roodbonten hun intrede, met 
onder ander Solsbury Hill en Stadel, 
stieren met gemengd Holstein- en 

Vogezenrund Gasthuis Konvoy Suzanne

MRIJ-bloed. Vader van Suzanne is 
Delta Konvoy.

Mijlpaal van 10.000 kg 
Als pink maakte ze al furore bij de 
jongveewedstrijden. Later regen de 
prijzen zich aaneen op diverse fokvee-
dagen, tot aan de NRM toe.
Suzanne was niet alleen een koe met 
excellent exterieur (ze kreeg bop latere 
leeftijd 92 punten).
Ook in de productie heeft zij zich laten 
geleden. Vorig jaar bereikte ze de 
mijlpaal van 10.000 kg ver plus eiwit. 
Daarvoor werd ze onlangs gehuldigd. 
Dat was niet meer op het bedrijf van 
haar fokker.

Geschiedenis gaat eeuw terug
 Arie van Buuren is in 2015 gestopt 

met melken. Voor Suzanne kwamen er 
nieuwe kansen, want ze werd overge-
nomen door Stef Goossens uit Beers. 
Stal Goossens is één van de bekend-
ste stallen in de Nederlandse rood-
bontfokkerij, met een geschiedenis die 
meer dan een eeuw teruggaat.
Hoewel het voor een koe altijd een 
risico is om op 9-jarige leeftijd te 
verhuizen, heeft Suzanne zich zonder 
problemen aangepast. Nu wisten ze bij 
Goossens wel hoe ze met vee moe-
ten omgaan, dus kon Suzanne haar 
productieve leven ongestoord voort-
zetten. En dat toonde ze door gezond 
te blijven en melk te produceren. Vorig 
jaar bereikte ze de mijlpaal ven 10.000 
kg vet plus eiwit. Er zijn inmiddels 
regelmatig wel meer koeien die tot 
deze levensproductie komen, maar de 
combinatie van 92 punten voor exteri-
eur en tientonner is toch wel uiterst 
zeldzaam. 

Door de Covid-perikelen moest de hul-
diging worden uitgesteld, maar in april 
van dit jaar kon het er toch van komen. 
Fokker Arie en zijn vrouw Tineke waren 
er bij, op het bedrijf van Goossens, 
waar inmiddels schoonzoon Richard 
van Overbeek de scepter zwaait.
Kort voor het schrijven van dit artikel 
kreeg Suzanne een ernstige darmin-
fectie. Dat leidde tot het levenseinde 
van deze unieke koe. We kunnen er om 
treuren, maar we kunnen ook terug-
denken aan al het goede wat zij ons 
heeft bezorgd.

André Helder

Uit de oude doos
Vanaf die gekke dag
Zijn de koeien van slag
Ze geven al een jaar geen 
melk meer
Dat doet die boer erg zeer
Dit alles door de piloot z’n 
wangedrag

Uit de contacten die onze voorzitter 
had met eigenaren kwam naar voren 
dat het karakter van het Vogezenrund 
minder prettig is en dat is een kwalijke 
eigenschap bij melkvee. 
 

In ons land zijn jaren geleden wel eens 
Vogezenrunderen geregistreerd, maar 
tegenwoordig horen we daar niets 
meer van. Zal misschien ook met het 
karakter te maken hebben. In ieder 
geval vormen ze in het land van oor-
sprong een mooie landschapstoffering

André Helder


